
                                            P  R  O  T  O  K  Ó  Ł   nr  LIII/2014

z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 28 kwietnia
2014r .

Miejsce obrad:   sala  w Centrum Kultury i Promocji Gminy  w Barczewie;

Godzina rozpoczęcia obrad:  12.00

W obradach sesji uczestniczy  13 radnych -  zgodnie z załączoną listą obecności;

Nieobecni radni: pani Halina Bronka, pan Jarosław Bonus. Nieobecność
usprawiedliwiona.

Do punktu 1.

Obrady sesji otworzył pan Zbigniew Chlubicki – Przewodniczący Rady Miejskiej.

Pan Chlubicki  stwierdził prawomocność obrad dzisiejszej sesji.

Do punktu 2.

Burmistrz Barczewa – pan Lech Nitkowski :
-zwracam się z prośbą o zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji punktów:
8, 9 i 10.

Pan Dariusz Jasiński – Zastępca Burmistrza– jeżeli ALDESA nie otrzyma
stosownych zgód mieszkańców Nikielkowa to Urząd Miejski w Barczewie nie
wystąpi z żadnymi projektami uchwał do zatwierdzenia.

Za wycofaniem punktów wymienionych przez Burmistrza Barczewa głosowali
wszyscy radni.

Porządek obrad po zmianach:

3.Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie;
4.Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami Rady Miejskiej;
5.Sprawozdanie  stałych  Komisji Rady Miejskiej w Barczewie oraz Gminnej Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych z działalności między sesjami Rady
Miejskiej;
6.Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2013  dla Gminy Barczewo;
7.Projekt Uchwały w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego na
obszarze użytku ekologicznego „Bogdany”;
8.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr VIII(51)2011 Rady Miejskiej w Barczewie
z dnia 20 kwietnia 2011r w sprawie powierzenia Spółce pod firmą: Zakład
Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z
siedzibą w Olsztynie zadania własnego Gminy w zakresie gospodarki odpadami
komunalnymi oraz wyrażenia zgody  na zawarcie przez Gminę umowy

 



wykonawczej niezbędnej dla realizacji projektu pn.: „System gospodarowania
odpadów komunalnych w Olsztynie. Budowa Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów”,
dofinansowanie ze środków  wspólnotowych UE;
9.Sprawozdanie z realizacji Rocznego programu  współpracy z organizacjami
pozarządowymi Gminy Barczewo za rok 2013;
10.Rozpatrzenie skargi;
11.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Barczewo na lata 2014-2023;
12.Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2014r;
13.Interpelacje i zapytania radnych;
14.Zapytania  Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych;
15.Odpowiedzi na bieżące zapytania;
16.Sprawy  różne i wolne wnioski;
17.Zakończenie obrad LIII/2014 sesji Rady Miejskiej w Barczewie.

Porządek obrad (po zmianach) przyjęty został przez Radę.

Do punktu 3.

Protokół z obrad poprzedniej sesji przyjęto   j e d n o g ł o ś n i e.

Do punktu 4.

Sprawozdanie Burmistrza Barczewa – Lecha Jana Nitkowskiego:

-miesiąc był dobry dla wykonawców naprawy dróg. Warunki atmosferyczne temu
sprzyjały. Sołtysi na swoim spotkaniu wyrazili zadowolenie z jakości wykonywanych
prac. Kwestią sporną w zakresie dróg jest ułożenie płyt na drodze w Nikielkowie;
-zakończony został I etap kanalizacji Ruszajn. Pozwoliło to nam pozyskać środki
na wodociąg w Radostach;
-ustaliliśmy warunki zabudowy dla zagospodarowania plaży w Zalesiu;
-bardzo przyspieszyły prace przy budowie budynków socjalnych. Mieszkania  będą
przyznawane przy ścisłej współpracy z Komisją do Spraw Mieszkaniowych.
Współpraca ZBK z tą Komisją  wróży bardzo dobrze;
-musimy  zrobić,niestety projekt aby pobudować oświetlenie na ul.Kościuszki 59-62
-30.04.2014 mija  termin składania ofert na opracowanie dokumentacji projektowej
na budowę oświetlenia ulicznego w Łapce;
-zaczęliśmy porządkować wjazdy do Barczewa;
-odsłonięty został na cmentarzu komunalnym kamień poświęcony ofiarom wypadku
lotniczego w Smoleńsku. Ogromny wkład w ten fakt miała radna pani Halina Bronka
Gratuluję pomysłu i wykonania;
-odbyła się w  III Gala Sportu (Burmistrz wymienił tegorocznych laureatów);
-odbywają się, na wniosek Sołectw, Zebrania Wiejskie, w których staramy się
uczestniczyć;
-prowadzimy negocjacje w sprawie  wykupu dróg;
-zakończony został proces likwidacji Spółki ZEC;
W związku z likwidacją Spółki jest mi przykro. Czuję niedosyt. Z Zakładu
Gospodarki Komunalnej, Wodociągów i Kanalizacji swojego czasu utworzono trzy

 



Spółki i 1 zakład budżetowy – zupełnie nie wiedzieć dlaczego. Teraz ja niestety
muszę jedną ze Spółek likwidować. Jest to przykre.

Do punktu 5.

Przewodniczący poszczególnych stałych Komisji Rady Miejskiej oraz Gminnej
Komisji Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych przedstawili ustne sprawozdania
z działań prowadzonych przez te Komisje w okresie między sesjami Rady Miejskiej.

Pan Edward Maciejewski – nasza komisja myślała, że po wybudowaniu 16 lokali
socjalnych sytuacja mieszkaniowa ulegnie poprawie. Niestety mamy 10 wyroków
eksmisyjnych. Gmina nie jest niestety w stanie zabezpieczyć wszystkich potrzeb.
Nasza Komisja była z wizytą w Lamkowie w szkole. Jako Komisja wnioskujemy o
przekazanie budynku gospodarczego, sąsiadującego ze szkołą dla Stowarzyszenia
„WROTA”, które prowadzi szkołę niepubliczną w Lamkowie.

Pan Lech Nitkowski – pani Zalewska szuka możliwości przekazania tego obiektu.

Do punktu 6.

Pan Jarosław Złotkowski przedstawił  ocenę zasobów pomocy społecznej na rok
2013 dla Gminy Barczewo.

Informacja stanowi załącznik do protokółu.

Do punktu 7.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił pan Krzysztof Zdziarstek..

Pani Urszula Mosakowska  -  opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest
pozytywna.

Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                            U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  LIII(361)14
w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego na obszarze użytku
ekologicznego „Bogdany”.

Do punktu 8.

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił Burmistrz Barczewa – Lech Jan
Nitkowski.

Pan Andrzej Moszczyński  -  opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna.

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

 



                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   LIII(362)14

zmieniającej  uchwałę  nr  VIII(51)2011 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 20
kwietnia 2011r w sprawie powierzenia Spółce pod firmą: Zakład Gospodarki
Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością …....................

Do punktu 9.

Sprawozdanie z realizacji Rocznego programu współpracy z organizacjami
pozarządowymi Gminy Barczewo za rok 2013 przedstawiła pani Anna Gędas –
pracownik Wydziału Organizacyjnego Urzędu miejskiego w Barczewie.

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu.

Poszczególne organizacje pozarządowe, działające na terenie Gminy Barczewo
przedstawiły sprawozdania z działalności ich organizacji w 2013r.

Do punktu 10.

Pan Krzysztof Ludwiniak – przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił skargę
i zawnioskował o uznanie jej za bezzasadną.

Na sali, w chwili rozpatrywania tego punktu obecnych było 9 radnych.

Przy 8 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym”  Rada Miejska  podjęła:

                                            U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  LIII(363)14

w  sprawie rozpatrzenia skargi Pana Wiktora Chwietczuka.

Do punktu 11 i 12.

Wyjaśnienia do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej przedstawiła pani Dorota 
Kondratowicz.

Pan Edward Maciejewski – po likwidacji Spółki ZEC pozostało  ponad 11 tysięcy zł.
W imieniu Komisji stawiam zapytanie – jak to się ma do środków początkowych z
okresu kiedy rozpoczął się proces likwidacji Spółki. Prosimy o pogrupowanie
środków wydatkowanych i przedstawienie tej informacji publicznie;
Na budowę kanalizacji w Barczewku zwiększono środki o 100 tysięcy zł. Proszę o
informację jakie to były koszty. Jest to druga zmiana dotycząca tej inwestycji.
Niestety prawda jest taka, że oferenci, po to tylko aby  otrzymać dane zlecenie,
schodzą maksymalnie z oferowanych środków na wykonanie danego zadania.
Potem okazuje się, że tych środków dla wykonawcy brakuje więc zaczynają
kombinować co zrobić aby wyjść na swoje. Tak być nie powinno.

 



Wnioskuję aby  baczniej patrzeć  na te oferty.

Pan Lech Nitkowski – sporządzając projekt dokumentacji na dane zadanie zawsze
liczymy, że zgłoszą się rzetelni wykonawcy. Akurat na tej inwestycji nie zależało
nam aby środki dołować. Trafiliśmy niestety na okres, w którym wykonawcy nie
mieli zapełnionego portfela prac. Wykonawca wówczas przyjął to zadanie do
wykonania z wielką ochotą. Nie wiedział, że  warunki pogodowe  będą takie a nie
inne. Inspektorzy nadzoru nakazali prześwietlić teren. Okazało się, że trzeba to
wykonać inaczej. Wykonawca odmówił usunięcia usterek. Jeśli tego nie zrobi
niestety nie dostanie środków. Ogłosimy przetarg i wykona to ktoś inny. Jeśli będzie
różnica to zwróci to dotychczasowy wykonawca.

Pani  Paulina Zalewska-Wójcik – członek Rady Nadzorczej zlikwidowanej Spółki
ZEC:
-likwidacja Spółki okazała się najlepszym wyjściem. Proces likwidacji przebiegł
bardzo sprawnie i w stosunkowo krótkim czasie. Jest to szereg działań, które
likwidator musiał w tym czasie przeprowadzić. Musiała nastąpić likwidacja majątku,
spłata wierzytelności itp. Gmina nie przejęła żadnych wierzytelności. Likwidator
szczegółowo sprawozdawał się na bieżąco ze swoich działań. Wykonywał
wszystkie czynności bardzo sprawnie. Na każdym etapie bardzo pochylaliśmy się
nad sprawami finansowymi.

Pan Edward Maciejewski – proponuję spotkanie między sesjami. Będę chciał taką
informację przedstawić na następnej sesji. Uzgodnię to z Burmistrzem.

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna (WPF)

Na sali obecnych jest 10 radnych.

Radni   j e d n o g ł o ś n i e  podjęli:

                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr   LIII(364)14

w  sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 
2014-2023.

Zmiana budżetu na 2014r:

Wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz – Skarbnik Miasta

Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 10 radnych.

Radni   j e d n o g ł o ś n i e   podjęli:

                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  LIII(365)14
w sprawie zmiany budżetu  na 2014r.

 



Do punktu 13.

Pan Czesław Kopczyński:
-czy  kwoty nie wypłacone wykonawcom są zaplanowane?

Pan Dariusz Jasiński:
-przy każdym przetargu  jest zabezpieczana  kwota gwarancyjna;

Pani Alina Jakończuk:
-przy remoncie dachu na Salonie Muzycznym miały partycypować w kosztach
prywatne podmioty;

Pan Lech Nitkowski – powiem o tym ale nie publicznie

Pan Jan Suliński:
-na placu zabaw w Niedźwiedziu zerwało na grzybku  pokrycie dachowe. Nie
wykonano tego w ramach gwarancji;

Pan Lech Nitkowski:
-tam jest gwarancja. Będę interweniował w tej sprawie;

Pani Urszula Mosakowska:
-nie usłyszałam nic o przepuście w Wipsowie. Wiem , że jest projekt;

-zapraszam na drogę powiatową do Wipsowa biegnącą w kierunku Jezioran.
Prawdziwa tragedia;

-kto będzie kosił na gminnych placach zabaw?

Pan Lech Nitkowski:
-nie będę się wypowiadał i odpowiadał za drogi powiatowe;

-w maju powinniśmy zrobić drogę  przy bloku nr 50 na ulicy Wojska Polskiego;
Również drogę do zalesia. Weźmiemy się  za ulicę Konopnicką;

-place zabaw – zlecimy dla ZBK-u przeglądy i naprawy placów zabaw. Przyjęliśmy
dwóch kosiarzy. Nie wiem tylko po co Sołectwa pokupowały kosy;
Przepust – jest na naszej liście do wykonania. Niestety nie ma na to środków, ale
jesteśmy od tego aby to naprawić;

Pani Teres Lutarewicz:
-czy już podjęte zostały jakieś kroki aby zlikwidować zalewisko w Ruszajnach;

-prosimy o pomoc bo nasza kapliczka w Ruszajnach się sypie;

Pan Lech Nitkowski:

 



-obejrzymy tą kapliczkę. # kapliczki  staną do konkursu;
-zalewisko: ciek przebiega  przez działki gminne, przy gminnej  drodze.
Chcemy to wyczyścić, zmeliorować;

Pan Andrztej Moszczyński:
-w Łęgajnach na ulicy Olsztyńskiej miały być poprawione odpływy;

-zbiornik w Łęgajnach wymaga obkoszenia;

-woda z ulicy Lipowej nie ma gdzie odpływać;

-wykonawcy już zakończyli naprawę ulicy Grabowej i zeszli z niej. Czy to oznacza,
że ulica Lipowa nie będzie robiona?

plan Lech Nitkowski:
-jeżeli chodzi o Lipową to pracownicy muszą określić zakres robót;
-obkaszanie  zbiornika – myślałem, że nam w tym pomożecie. Może lepiej zamiast
festynu – obkosić teren. Z budżetu wszystkiego nie ogarniemy. Rozumiem, że jest
rok wyborczy ale po wyborach też jest dzień;
-to, że na drodze są kałuże to wiemy . Trzeba mierzyć siły na zamiary. Proszę nie
czekać na duże inwestycje;

Pan Andrzej Moszczyński:
-o tych kratkach mówimy już od ubiegłego roku. To nie jest propaganda
przedwyborcza. Może pomóżmy powiatowi. Na ulicy Lipowej jest takie
wybrzuszenie – trzeba to zebrać. Obiecywano mi wykonanie tego już w ubiegłym
roku;

Pan Dariusz Jasiński:
-z mieszkańcami tych okolic ustalimy spotkanie na środę. Mieszkańcy chcą
zaniżenia na tej drodze, ponieważ odprowadzają tam swoje  wody opadowe. W tej
ulicy należałoby zrobić kanalizację deszczową ale niestety na taką inwestycję
potrzebne są duże środki;

Pan Lech Nitkowski:
-wszystkich zainteresowanych zapraszam do Łęgajn, do obejrzenia tego co zostało
zrobione w Łęgajnach;

Pani Alina Jakończuk:
-na remont ulicy Wojska Polskiego (50) mieszkańcy czekali 10 lat. Panie Andrzeju
trochę cierpliwości;

Pan Zbigniew Chlubicki:
-czy można założyć na placu zabaw w Wójtowie lampy oświetleniowe?
-czy można wyznaczyć telefon alarmowy pod jaki należy dzwonić w przypadku gdy
coś się dzieje i podać go do publicznej wiadomości;

Pan Lech Nitkowski:

 



-zainstalowanie lamp na placu zabaw – to musi obejrzeć elektryk;

-telefony alarmowe – umieścimy to na naszej stronie ;

Do punktu 14.

Pani Ewa Mrozowska – sołtys Mokin:
-czy nasz mokiński plac zabaw jest jeszcze na gwarancji?
-w Sapunach jest nowy most.Dużo wędkarzy przyjeżdża tam na ryby. Nie ma
niestety kosz. Prosimy o umieszczenie go w tym miejscu.

Pan Lech Nitkowski:
-plac naprawimy;

Pan Human – Sołtys z Leszna:
proszę o dofinansowanie busa, który zabierałby dzieci z Leszna dojeżdżające do
szkół ;

Pan Lech Nitkowski:
-temat jest stary. Brakuje nam pieniędzy aby uruchomić dojazd dla 4 dzieci.
Robiliśmy rozeznanie i niestety nie było dużo chętnych na te dojazdy. Proszę
bardzo aby Komisja do Spraw Gospodarczych zajęła się tą sprawą;

Pan Kazimierz Czaplicki – Sołtys z Bartołt Wielkich:
-ten sam problem z dojazdami mają Bartołty Wielkie;
-od 2012r są gotowe projekty na wykonanie chodników w Bartołtach Wielkich,
Wipsowie , Barczewku. Dlaczego te chodniki nie powstały do tej pory;

Pani Urszula Mosakowska:
-ja ciągle mówię na ten temat, niestety nie ma odzewu z powiatu;

Pan Lech Nitkowski:
-projekty były robione z myślą o finansowaniu tych zadań 50 : 50. Gmina w
dalszym ciągu deklaruje wolę współpracy z Powiatem. Jeżeli dalibyśmy radę 
budować ze „schetynówek” to żaden radny by nie oponował. Ciągle to deklarujemy,
niestety pozostaje to bez odzewu. Będziemy pilnowali aby projekty nie straciły
ważności;

Pan Jan Zieliński – Sołtys z Łęgajn:
-w Łęgajnach nie mamy jeszcze  kosiarki. Dopiero się przymierzamy do jej zakupu.
Niestety kosą tego by się nie zrobiło. Z tego też względu prosimy gminę o pomoc w
wykoszeniu przy zbiorniku;

Pan Lech Nitkowski:
-skosimy na początku maja;

Pan Andrzej Moszczyński:

 



-proszę również o wykoszenie ulicy Dębowej;

Pani Balbina Buras:
-nie wiemy jak w Radostach będzie z przyłączami wodociągowymi;

Pan Lech Nitkowski:
-temat ten dałem do opracowania. Przyjedziemy do państwa i omówimy ten temat z
mieszkańcami. Nie uciekamy od tematu.

Pani Ewa Bąk – Sołtys z Barczewka:
-proszę o dodatkową lampę na boisko w Barczewku oraz o uregulowanie sytuacji
wodnej na tym obiekcie, ponieważ ciągle jest zalany;

Pan Kazimierz Czaplicki ponownie poruszył temat chodników w Bartołtach
Wielkich, Wipsowie i Barczewku;

Pan Dariusz Jasiński:
-na ten temat rozmawialiśmy  przynajmniej ze 3 razy. Skala problemu jest duża,
ponieważ jest na to potrzeba  przynajmniej  2 milionów zł – a są to drogi powiatowe
To nie jest kwota  50 tysięcy zł;

Pan Zbigniew Chlubicki:
-czekam  3 lata na naprawę chodnika gminnego;

Pan Kazimierz Biegacki – Sołtys z Wipsowa:
-czy odbył się przetarg na oświetlenie uliczne w Wipsowie?
-jak wygląda sprawa z  wykonaniem ścieżki dydaktycznej w Wipsowie?

Pan Lech Nitkowski:
-jak tylko Południowa Warmia ogłosi  konkurs to składamy wniosek na budowę tej
ścieżki w Wipsowie;
-na oświetlenie przetarg jest ogłoszony. Zadanie ma być wykonane w czerwcu.

Do punktu 15.

Odpowiedzi były udzielone na bieżąco;

Do punktu 16.

Pani Krystyna Szter:
-gratuluję wyboru wykonawcy naprawy dróg. Powiat niestety nie miał tyle szczęścia
Serdecznie dziękuję burmistrzowi Jasińskiemu  za współpracę;

Pan Edward Maciejewski:
-fundusz sołecki, którymi wieś dysponuje jest doskonałym rozwiązaniem, ponieważ
sołectwa z 1 złotówki robią dwie. Miasto nie jest tak bardzo pokrzywdzone,

 



ponieważ na jego upiększanie z budżetu gminy przeznacza się  200 tysięcy zł.
Wieś tego nie ma więc właśnie doskonałym rozwiązaniem jest fundusz sołecki. My
w sobotę w Nikielkowie w czynie społecznym  ustawiliśmy słupki, ławki, bramy.
Materiał kupujemy z funduszu sołeckiego natomiast praca jest nasza. W mieście
ludzie nie wychodzą i tego nie robią w czynie społecznym. Jeżeli chodzi o drogi
to ja jako przewodniczący Komisji objeżdżam je i muszę podziękować powiatowi za
wykonanie u nas dobrej roboty. Natomiast w kierunku  Leszna, Bartołt Wielkich i
Wipsowa nic nie jest zrobione. Jeżeli chodzi o chodniki to Starostwo powinno
wystąpić  do gminy o dofinansowanie.

Pan Lech Nitkowski:
-bardzo proszę o nie antagonizowanie  miasta i wsi.

Pan Krzysztof Ludwiniak:
-chciałem przekazać opinię mojego znajomego, który kupił działkę w Ruszajnach i
zaczął załatwiać sprawy w naszym Urzędzie . Prosił mnie abym przekazał
podziękowania za profesjonalizm w załatwianiu spraw i przychylność do interesanta

Do punktu 17.

Pan Zbigniew Chlubicki – w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam
LIII/2014 sesję Rady Miejskiej w Barczewie.

Protokółowała:
Barbara Kwapis 

                                                                          Przewodniczący
                                                                          Rady Miejskiej w Barczewie
                                                                          Zbigniew Chlubicki

 



 


